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Op 28 november 2017 heeft u een besluit genomen over de Tarievennota Sport. De bedoeling van 
deze nota is eerst een harmonisatie van de sporttarieven te realiseren die gebruikers moeten betalen 
en vervolgens een verhoging van deze tarieven. Voor een toelichting hierop verwijs ik naar 
genoemde nota. Na uw besluit is Maastricht Sport gesprekken gestart met verenigingen om 
eventuele vragen te beantwoorden en, waar nodig, verenigingsondersteuning te bieden. In deze 
raadsinformatiebrief geef ik u, zoals afgesproken, een indruk van deze gesprekken. 
 
Algemeen 
In totaal heeft Maastricht Sport 49 gebruikers van de buitensportaccommodaties uitgenodigd om 
inzicht te geven in de methodiek en de nieuwe tarieven. 23 gebruikers zijn ook daadwerkelijk op 
gesprek geweest. Waarom de overige clubs/huurders niet hebben gereageerd, is gissen. Het kan 
zijn omdat hun situatie verbetert na invoering van de nieuwe tarievenstructuur en er dus geen 
aanleiding is het gesprek aan te gaan, het kan ook zijn dat ze simpelweg geen vragen hadden over 
de aanpassingen. De 23 gesprekken verliepen in een goede sfeer. Er was begrip voor het 
raadsbesluit, maar er waren ook zorgen. Zorgen over het voortbestaan bij een aantal clubs, zorgen 
over bestuurlijke continuïteit binnen verenigingen na de tariefsverhoging. Zoals afgesproken, biedt 
Maastricht Sport voor clubs die dat wensen omdat bijvoorbeeld hun voortbestaan in gevaar dreigt te 
komen, vrijwilligersondersteuning aan. Ook noemde een aantal gebruikers de tariefsverhoging in 
strijd met de ambitie van Maastricht om zoveel mogelijk mensen aan het sporten te krijgen. Ik deel 
die mening niet. Nog altijd draagt de gemeente fors bij aan de tarieven voor de buitensport (bij de 
nieuwe tarieven 95 procent van het dekkingspercentage voor velden en kleedlokalen en 81 procent 
voor clubgebouwen). Daarbij constateren we in zijn algemeenheid een verschuiving naar individuele 
sporten, die los staat van de tarievendiscussie. 
 
Naast de algemene opmerkingen, had een aantal clubs specifieke vragen en wensen. Maastricht 
Sport is, waar mogelijk, meegegaan met de verzoeken van clubs zonder daarbij de uitgangspunten 
van het raadsbesluit uit het oog te verliezen. Het voert te ver elke vraag tot in detail te behandelen, 
maar ik geef u graag een algemeen beeld van de vragen. De belangrijkste verzoeken, die soms 
uitgebreid zijn bekeken, wat de nodige tijd gevergd heeft, krijgen uiteraard wel aandacht. 
 
Hoofdpunten 
Een aantal gebruikers van sportparken diende het verzoek in om velden/ondergronden zelf onder te 
verhuren aan andere gebruikers. Nu gebeurt dat door Maastricht Sport, waardoor ook de opbrengst 
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naar Maastricht Sport gaat. Om die inkomsten niet in gevaar te brengen, en om daarnaast zicht te 
houden op wie wanneer ergens speelt en tegen welk tarief en wat dat betekent voor de belasting van 
de velden, is besloten hier niet in mee te gaan. Ook het verzoek om af te stappen van de 
seizoensverhuring en te kiezen voor een verhuring per jaar is niet gehonoreerd. Ook dit zou nadelige 
gevolgen hebben voor de tarieven en dus voor de inkomsten van Maastricht Sport. Daarbij geldt voor 
een aantal sporten dat ze langer dan de vastgestelde veertig weken gebruik maken van velden 
(nacompetitie voetbal bijvoorbeeld), maar voor weer andere sporten is een seizoen aanmerkelijk 
korter. Een aantal clubs gaf aan zich niet te kunnen vinden in de in de nota gebruikte oppervlakten 
van clubgebouwen. Om ruis te voorkomen, is besloten dat bij het vernieuwen van de contracten het 
aantal vierkante meters opnieuw wordt vastgesteld.  
 
Specifieke vragen 
Daarnaast was er een aantal specifieke vragen van clubs. Om een indruk te geven: in het 
rekenmodel van de nota is gerekend met één uur kleedkamergebruik per uur veldgebruik. Daar 
hadden verenigingen moeite mee. Begrijpelijk, vandaar dat gebruikers per activiteit één uur 
kleedkamergebruik (inclusief servicekosten) gaan betalen. Voor gebruikers die meer dan 40 keer per 
jaar huren, geldt een forfaitbedrag. De servicekosten waren overigens in de nota volledig uitgesplitst, 
wat voor verwarring zorgde. In de uiteindelijke facturen wordt gewerkt met één bedrag. Clubs zetten 
ook vraagtekens bij de verplichte afname van twee kleedkamers bij de huur van sportvoorzieningen. 
Dit is echter een norm vastgesteld door sportkoepel NOC*NSF, die bovendien ook geldt in de 
binnensport. Wel kan het kleedkamergebruik per sporttak verschillen. Daarvoor wordt het handboek 
sportaccommodaties als leidraad gebruikt.  Verder waren er nog vragen over bijvoorbeeld het 
gebruik van reststroken gras waarvoor –onterecht- het volle tarief moest worden betaald. Dat is 
aangepast. Tot zover het algemene beeld van de gesprekken. Zoals gezegd zijn er veel meer vragen 
beantwoord, maar die behoren  tot de uitvoering van Maastricht Sport. Het voert te ver deze hier 
allemaal te benoemen. Desgewenst kunt u een afspraak maken met Maastricht Sport om de 
detailvragen van de clubs in te zien. 
 
Inkomsten Maastricht Sport 
Eén van de uitgangspunten voor de nieuwe tarievennota is een inkomstenverhoging voor Maastricht 
Sport. Met de tarieven waar mee gerekend is, de tarieven van seizoen 2015-2016, zou dat 
neerkomen op 152.118 euro. Zoals bij de raadsbehandeling ook al aangegeven, is het maar de 
vraag of die verhoging ook daadwerkelijk voor dat bedrag plaatsvindt. Niet alleen is dat afhankelijk 
van het aantal gebruikers en huurders dat elk seizoen verschilt, het is ook de vraag hoeveel 
velden/sportterreinen clubs in de toekomst gaan huren. Dat hangt weer samen met het aantal leden, 
maar het huren van minder velden kan ook een besparingsmaatregel van de verenigingen zijn. Dat 
inzicht krijgt Maastricht Sport pas in de loop van de komende jaren. Vanzelfsprekend wordt u via de 
diverse jaarstukken op de hoogte gehouden van de financiële stand van zaken. Voor sport komt daar 
nog bij dat per 1-1-2019 de vrijstelling van BTW wordt verruimd. De tarieven zoals ze nu vermeld 
staan, zijn inclusief BTW. Na 1 januari betalen de gebruikers echter geen BTW meer waardoor er 
voor hen een klein voordeel ontstaat. Een landelijk genomen besluit, maar wel met gevolgen voor 
onze sportbegroting.  
 
Hoe nu verder? 
Zoals met uw raad afgesproken wordt het nieuwe tarief  trapsgewijs ingevoerd: voor het seizoen 
2018/2019 50 procent van het geharmoniseerde tarief, voor het seizoen 2019/2020 de andere helft. 
Het dekkingspercentage van de sportvelden/kleedlokalen bedraagt dan voor elke gebruiker 3 
procent, voor clubgebouwen 14 procent. Vanaf het seizoen 2020/2021 wordt de tariefsverhoging 
doorgevoerd en betalen de gebruikers dus een dekkingspercentage van 5 procent voor de 
velden/kleedlokalen en 19 procent voor clubgebouwen. Zoals eerder aangegeven biedt Maastricht 
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Sport verenigingsondersteuning voor gebruikers die dreigen in de problemen te komen. Maatwerk is 
daarbij mogelijk, maar aan de tarieven wordt niet getornd.  
 
Ik ga ervan uit u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 
Hoogachtend, 

 
H.W.M. (Bert) Jongen 
Wethouder Cultuur, Onderwijs, Jeugdzorg, Gezondheid , Student & Stad en Sport 
 


